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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ  
Výboru pro zdravotnictví, sociální a bytovou politiku ZHMP 

konaného dne 17. 10. 2012 
 

Zasedání se uskutečnilo v zasedací místnosti č. 349 Nové radnice v Praze 1,  
Mariánské nám. 2  od 14.30 hod. 
Přítomni: viz prezenční listina (příloha) 

P r o g r a m :  
1. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 
2. Schválení zápisu z jednání dne 12. 9. a 2. 10. 2012 
3. Centrum zdravotní prevence – vystoupení odborného garanta služby 
4. Grantové řízení pro rok 2013 v kompetenci ZSP MHMP – nová struktura metodiky 

a programů 
5. Informace ZSP o vývoji v registracích zdravotních služeb v souvislosti s novou 

legislativou 
6. Zpráva o činnosti Výboru pro zdravotnictví, sociální a bytovou politiku ZHMP za 

1. pololetí 2012 – tisk Z-1208 
7. Různé 

Jednání výboru zahájil ve 14.40 hod. předseda výboru M. Dlouhý, přítomni 4 členové. Výbor 
není usnášeníschopný. 

ad 3) Centrum zdravotní prevence 
Předseda výboru přivítal hosty z Centra zdravotní prevence („centrum“) paní Hruškovou, 
MUDr. Michala Vrablíka, Ph.D., odborného řešitele a garanta projektu, a Ing. Jaroslava 
Kokošku, statutárního zástupce Centrum prevence, o.s.  

Jednání byli dále přítomni Mgr. J. Nožířová, vedoucí odd. prevence ZSP MHMP, 
R. Menšíková, Odborový svaz zdravotnictví a sociální péče ČR, J. Kašpárek, zástupkyně 
sdružení Byty – Barrandov paní Matúšková a Šimková, v průběhu jednání přišla 
Ing. Šenarová, zástupkyně sdružení "Za naší budoucnost". 

Ve 14.42 se na jednání dostavila I. Borská, přítomno 5 členů výboru. 

Hosté v diskusi odpovídali na dotazy, které byly vzneseny již na jednání výboru v září. 
M. Vrablík upřesnil normální rozmezí hladiny sérového cholesterolu, sdělil, že ve 
vydechovaném vzduchu se měří CO, což je přímo úměrné expozici kouření. Preventivní 
programy jsou realizovány v prostředí, kam dochází mnoho lidí, kteří by lékaře samostatně 
nenavštívili. 

Ve 14.48 se na jednání dostavila L. Teska Arnoštová, přítomno 6 členů výboru. Výbor je 
usnášeníschopný. 

I. Borská se zeptala, jaké služby navíc centrum poskytuje oproti prevenci a edukaci 
prováděné praktickými lékaři, která je hrazena zdravotními pojišťovnami. Pojišťovny také 
nabízejí služby a preventivní programy nad rámec vyšetření a edukace praktickým lékařem, 
zejména při získávání dalších pojištěnců. 

M. Vrablík sdělil, že v centru detekují riziko také u osob mladších 40 let. Detekce CO nepatří 
mezi standardní vyšetření stejně jako vyšetřování cholesterolu u osob do 40 let. 

J. Kokoška doplnil, že na konzultace a edukace do centra dochází mnoho lidí, i mladých, 
kteří nemají svého lékaře. Pracovníci centra jim naleznou ošetřujícího lékaře v místě jejich 
bydliště.  
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B. Šťastný doplnil, že VZP hradí preventivní vyšetření cholesterolu v 18 – 30 – 40 – 50 a 60 
letech, další rizikové faktory také podle obdobného schématu. S čím tedy odchází klient 
z centra?  

M. Vrablik odpověděl, že klient odchází edukován, jak žít zdravě, jak se vyvarovat 
individuálně zjištěným rizikům. V případě zjištění patologických hodnot je nasměrován ke 
svému lékaři nebo do ordinace specialisty. J. Kokoška doplnil, že klientům je k dispozici 
seznam poraden pro odvykání kouření, v případě problémů s nadváhou jsou nasměrováni do 
Centra prevence, o.s., problematiku poruch příjmu potravy, zejména anorexii u dospívajících, 
řeší ve spolupráci s Centrem Anabell Praha, které provozuje Občanské sdružení Anabell 
z Brna. Klienty s psychickými problémy doporučují např. do Centra krizové intervence 
Psychiatrické léčebny Bohnice a s podezřením na závislosti odesílají na specializovaná 
pracoviště, drogovou problematiku např. do Střediska prevence a léčby drogových závislostí 
- DROP IN, o.p.s. 

Na dotaz M. Ludvíka sdělil M. Vrablik, že pracuje na III. interní klinice VFN v Praze. 

Na závěr vystoupení zástupců centra dostali prostor k dotazům i další hosté.  

Paní Šenarovou zajímalo, zda se centrum zabývá také nemocností seniorů a kardiaků 
a problematikou rakoviny, zda zjišťují příčiny neutěšeného stavu v Praze a zda se zabývají 
také škodlivinami jako je hluk a špatné ovzduší. 

M. Vrablík vysvětlil, že centrum se nevěnuje faktorům zevního prostředí, tedy ani riziku 
z nadměrného hluku a exhalací. 

ad 1) Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 
Schválení programu bez námitek. 

Hlasování v 15.02 hod., přítomno 6 členů, pro hlasovalo 6 členů. 

Ověřovatelem zápisu byla navržena L. Teska Arnoštová. 

Hlasování v 15.04 hod., přítomno 6 členů, pro hlasovalo 6 členů. 

ad 2) Schválení zápisu z jednání dne 12. 9. a 2. 10. 2012 
Schválení zápisů bez námitek. 

Hlasování ve 15.05 hod., přítomno 6 členů, pro hlasovalo 6 členů. 

ad 4) Grantové řízení pro rok 2013 v kompetenci ZSP MHMP – nová struktura metodiky 
          a programů 

Ředitel odboru M. Ježek podal doplňující informace k materiálu pro společné vyhlášení 
grantů ve zdravotnických a sociálních službách, rodinné politice a pro akce v uvedených 
oblastech, který členové výboru obdrželi elektronicky předem. Předložená metodika zahrnuje 
4 grantové oblasti, programy A - D, z nichž program D - akce celopražského významu - nově 
nahrazuje dosud nesystémově poskytované dary na pořádání různých vzdělávacích 
a osvětových akcí, konferencí apod. podporovaných náměstkem Kabickým prostřednictvím 
rozpočtové položky partnerství. Granty v oblasti sociálních služeb se budou vyhlašovat 
pouze jako jednoleté, tříleté byly zahájeny v roce 2012. Metodika bude doplněna vzory 
žádostí a jednotnou smlouvu o poskytnutí dotace a kompletní materiál k vyhlášení 
grantového řízení  bude předložen k projednání Radě HMP. 

V 15.10 se na jednání dostavila G. Kloudová, přítomno 7 členů výboru. 
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Usnesení:  

VZSB ZHMP schvaluje Pravidla grantového řízení hl. m. Prahy pro rok 2013 v působnosti 
odboru zdravotnictví, sociální péče a prevence Magistrátu hl. m. Prahy ve členění na část 
obecnou a čtyři části speciální: A – granty v oblasti zdravotnictví, B – granty v oblasti 
sociálních služeb, C – granty rodinné politiky a D – akce celopražského významu. 

Hlasování v 15.12 hod., přítomno 7 členů, pro hlasovalo 7 členů. 

ad 5) Informace ZSP o vývoji v registracích zdravotních služeb v souvislosti s novou 
          legislativou 
Písemný materiál, který zpracovalo oddělení zdravotnictví, byl předložen členům na jednání, 
elektronicky bude rozeslán se zápisem. Informaci doplnil ředitel odboru M. Ježek. 

Dne 1. 4. 2012 nabyl účinnosti zákon číslo 372/2011 Sb., o zdravotních službách 
a podmínkách jejich poskytování. Ze zákona mimo jiné vyplývá zcela nová povinnost pro 
poskytovatele, kteří jsou oprávněni provozovat zdravotnická zařízení státu. Tito 
poskytovatelé měli povinnost požádat do 3 měsíců ode dne nabytí účinnosti zákona 
o udělení oprávnění k poskytování zdravotních služeb. Příslušný správní orgán je povinen 
vydat rozhodnutí o žádosti nejpozději do 12 měsíců ode dne nabytí účinnosti zákona. 
Všechna pražská zařízení podala žádost o udělení oprávnění včas, a to v termínu do 
30. 6. 2012. Nyní probíhají kontroly žádostí, konzultace s jednotlivými zařízeními a následné 
odstraňování nedostatků a chyb. 

L. Teska Arnoštová se dotázala, jaká je situace ohledně přeregistrací nestátních 
zdravotnických zařízení, jelikož v případě, že nedojde k „přeregistraci“ do 31. 12. 2012, jejich 
oprávnění zanikne v roce 2015. 

I. Borská připomněla, že se čeká na vyjádření Ústavního soudu k tzv. přeregistracím 
a poplatku za ně. M. Ježek poznamenal, že krajský úřad musí postupovat podle platného 
zákona. 

Výbor bere informaci na vědomí. 

ad 6) Zpráva o činnosti Výboru pro zdravotnictví, sociální a bytovou politiku ZHMP  
           za 1. pololetí 2012 – tisk Z-1208 
Předseda výboru M. Dlouhý zpracoval informaci o činnosti výboru, kterou členové obdrželi 
elektronicky předem. 

B. Šťastný upozornil na špatný součet v tabulce u své docházky – je opraveno, docházka 
všech členů zkontrolována ještě jednou podle prezenčních listin jednotlivých jednání. 

L. Teska Arnoštová upozornila na nevhodnou formulaci textu k materiálu o privatizaci 
bytového fondu v majetku a správě HMP – je upraveno v souladu s textem usnesení 
projednaného ZHMP v květnu 2012.  

Usnesení:  

VZSB ZHMP schvaluje upravenou zprávu o činnosti výboru za 1. pololetí 2012, která bude 
předložena na jednání Zastupitelstva HMP dne 25. 10. 2012 jako tisk Z-1208 předsedou 
výboru M. Dlouhým. 

Hlasování v 15.20 hod., přítomno 7 členů, pro hlasovalo 7 členů. 

ad 7) Různé 

• transformace nemocnic 

M. Ludvík se zeptal, jak pokračuje příprava transformace nemocnic.  
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M. Dlouhý sdělil, že náměstek I. Kabický zpracuje a předloží informaci Zastupitelstvu HMP, 
tisk zatím není k dispozici, materiál pravděpodobně nejdříve projedná Rada HMP.  

• problematika privatizace bytů v majetku a správě hl. m. Prahy 

Zástupkyně občanského sdružení Byty – Barrandov paní M. Šimková, předsedkyně 
představenstva, a ing. M. Matúšková, místopředsedkyně představenstva, informovaly o tom, 
že sdružení již obdrželo reakci znalce na své podněty. Na základě příslibu náměstka 
Kabického dojde z jeho podnětu na konci října 2012 k setkání se znalcem za účasti zástupců 
sdružení.  

Paní Šimková pro informaci dále doplnila, že za jejich technologický celek je z 36 bytů pouze 
25 nájemníků oprávněných a 11 označených za neoprávněné z důvodu vlastnictví jiných 
nemovitostí, a to i mimo Prahu. Jedná se veskrze o rekreační objekty, v katastru nemovitostí 
zapsaných bohužel jako objekty k bydlení. 

M. Dlouhý doporučuje dále komunikovat s náměstkem Kabickým, protože členové výboru 
nemají přímé informace. Domnívá se, že se proces privatizace protáhne a bude realizován 
po jednotlivých celcích. 
 
 
 
 
Jednání bylo ukončeno v 15.30 hodin. 
 
 
 
 
 
 
 
  .............................................  
 Martin Dlouhý 
 předseda VZSP ZHMP 
 
 
 
 
 
  ..............................................   .............................................  
 JUDr. Lenka Teska Arnoštová Martin Ježek 
 místopředsedkyně VZSP ZHMP tajemník VZSP ZHMP 




